
 1 

Protokół nr 32/2021   

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji 

które odbyło się 25 listopada 2021 r. w trybie zdalnym,  

prowadzonego z siedziby Starostwa Powiatowego w Śremie 

 

W posiedzeniu uczestniczyło 9. członków Komisji. Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 

1 do protokołu.   

Posiedzenie z sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie prowadziła Przewodnicząca Komisji 

Pani Elżbieta Michalska. W posiedzeniu, zdalnie ( wideokonferencja) uczestniczyły:  

 

1. Pani Joanna Szczepaniak Skarbnik Powiatu. 

2. Pani Dominika Fornalik Sekretarz Powiatu. 

3. Pani Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji 

Powiatu. 

4. Pani Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich. 

 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji wraz z proponowanym porządkiem stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu.  

 

Ad.1 

Przewodnicząca Komisji otwarła posiedzenie o godz. 1200. Powitała członków Komisji 

uczestniczących zdalnie w posiedzeniu. Na podstawie funkcji „quorum” w aplikacji e-sesja 

stwierdziła, że w posiedzeniu uczestniczy 9. członków Komisji, co oznacza, że spełnia ona warunek 

quorum i jest władna do opiniowania projektów uchwał. 

 

Nie zgłoszono zmian do porządku posiedzenia. 

 

Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu 

śremskiego na lata 2022-2045. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały budżetowej na 2022 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy Powiatu 

Śremskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2022 r. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet Radnych Rady 

Powiatu w Śremie. 

7. Informacja o rozstrzygnięciu konkursów dla organizacji pozarządowych na wspieranie 

zadań z zakresu kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego oraz 

prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej oraz świadczenia nieodpłatnego 

poradnictwa obywatelskiego na terenie powiatu śremskiego w 2021 r. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

Ad. 2 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia komisji. 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 
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Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego protokół nr 31/2021 z 28 

października 2021 r. został przyjęty jednogłośnie (9 ZA).  

 

Ad.3 

Przewodnicząca Komisji udzieliła głosu pani Joannie Szczepaniak Skarbnikowi Powiatu, która 

omówiła Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego na lata 2022-2045. Pani Skarbnik 

powiedziała, że minimalny zakres Wieloletniej Prognozy Finansowej został narzucony przez 

ustawodawcę w ustawie o finansach publicznych. Okres prognozy, z uwagi na zaciągnięte 

zobowiązania powiatu w zakresie spłaty kredytów, pożyczki i wykupu obligacji, sięga roku 2045. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, ze Prognoza uchwalana na lata 2022 – 2045 powinna być kontynuacją 

obowiązującej prognozy, jednakże ze względu na uzyskanie informacje o poszczególnych źródłach 

dochodów na rok 2022, wydatki niezbędne do realizacji w roku 2022 – konieczna była korekta 

większości pozycji WPF na rok 2022 w porównaniu z danymi wynikającymi z WPF na lata 2021-

2045. Ponadto w prognozie zostały uwzględnione założenia wynikające z Programu Postępowania 

Ostrożnościowego dla Powiatu Śremskiego na lata 2018-2048. 

Szczegóły prognozy przedstawiono w objaśnieniach do wieloletniej prognozy finansowej powiatu. 

Dalej p. Skarbnik wyjaśniła, że załącznik do projektu uchwały dotyczący przedsięwzięć 

wieloletnich uwzględnia: 

1) wykreślenie przedsięwzięć, których realizacja została już zakończona w roku 2021; 

2) wydłużenie o kolejny rok okresu realizacji projektu pn. Wyposażenie środowisk 

informatycznych wojewódzkich, powiatowych i miejskich podmiotów leczniczych w 

narzędzia informatyczne umożliwiające wdrożenie Elektronicznej Dokumentacji 

Medycznej oraz stworzenie sieci wymiany danych między podmiotami leczniczymi 

samorządu województwa; 

3) wprowadzenie nowego przedsięwzięcia pn. Przebudowa nawierzchni drogi powiatowej nr 

3897P na odcinku Błociszewo – Śrem. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

Nie zgłoszono głosów w dyskusji. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu śremskiego na lata 2022-2045.  Projekt został 

zaopiniowany pozytywnie większością głosów: 8 za, 1 wstrzymujący się. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad.4 

Pani Skarbnik Joanna Szczepaniak omówiła na podstawie  załącznika nr 4 projekt budżetu na 

2022 r. 

Przewodnicząca Komisji otwarła dyskusję.  

Nie zgłoszono głosów w dyskusji nt. projektu budżetu. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie uchwały budżetowej na 2022 rok.  Projekt został zaopiniowany pozytywnie większością 

głosów: 8 za, 1 wstrzymujący się.  Projekt uchwały stanowi załącznik nr  5 do protokołu. 

Ad.5 

Przewodnicząca Komisji udzieliła głosu pani Izabeli Ratajczak Kierownikowi Referatu Spraw 

Obywatelskich, która omówiła Program współpracy Powiatu Śremskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 r. 
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

Nie zgłoszono głosów w dyskusji. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie Rocznego programu współpracy Powiatu Śremskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 r. 

Projekt został zaopiniowany pozytywnie większością głosów: 8 za, 1 brak głosu – problem 

techniczny ( p. M. Szydłowski). Projekt uchwały stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 

Ad.6 

Przewodnicząca Komisji udzieliła głosu pani Dominice Fornalik Sekretarzowi Powiatu, która 

omówiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet Radnych Rady Powiatu w Śremie. 

Wyjaśniła, że ustawa z dnia 17 września 2021 r. o zmianie ustawy o wynagrodzeniu osób 

zajmujących kierownicze stanowiska państwowe wprowadziła zmiany w art. 21 ustawy o 

samorządzie powiatowym, który określa wysokość diet przysługujących radnemu w ciągu 

miesiąca. Dotychczas wynosiła ona 1,5 krotności kwoty bazowej, obecnie artykuł otrzymał 

brzmienie: „wysokość diet przysługujących radnemu nie może przekroczyć w ciągu miesiąca 2,4-

krotności kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej  tj. 1789,42 zł. Sekretarz podała, że 

Rada Ministrów określa maksymalną wysokość diet przysługujących radnemu w ciągu miesiąca, 

uwzględniając liczbę mieszkańców powiatu. I tak w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 27 

października 2021 r. w sprawie maksymalnej wysokości diet przysługujących radnemu powiatu 

określono, że w powiatach poniżej 60 tys. mieszkańców, radnemu przysługują w ciągu miesiąca 

diety w wysokość do 70% maksymalnej diety, czyli do 70% 2,4-krotności kwoty bazowej. W 

związku z koniecznością dostosowania zapisów w naszej uchwale do zmian w zakresie diet 

proponuje się wprowadzenie nowej uchwały odnośnie diet, w brzmieniu jak załączono w 

materiałach na Komisję. Dodała, że procenty różnicujące funkcje pełnione przez radnych oraz 

potrącenia z tytułu nieobecności ustala Rada Powiatu. Zgodnie z zapisem ustawy regulacja diet 

nastąpi od 1 sierpnia br. 

 

Przewodnicząca Komisji otwarła dyskusję.  

Nie zgłoszono głosów w dyskusji. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości diet Radnych Rady Powiatu w Śremie. 

Projekt został zaopiniowany pozytywnie większością głosów: 8 za, 1 wstrzymujący się. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 

Ad.7 

Przewodnicząca Komisji udzieliła głosu pani Izabeli Ratajczak Kierownikowi Referatu Spraw 

Obywatelskich, która omówiła Informację o rozstrzygnięciu konkursów dla organizacji 

pozarządowych na wspieranie zadań z zakresu kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa 

narodowego oraz prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej oraz świadczenia 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego na terenie powiatu śremskiego w 2021 r. 

Przewodnicząca Komisji otwarła dyskusję. 

Pan W. Świdurski stwierdził, że informacja potwierdza dobrą współpracę między powiatem a 

stowarzyszeniami, ponieważ na wszystkie wnioski zostały udzielone dotacje. Oznacza to także, że 

informacja podawana przez merytoryczny wydział w zakresie wymagań co do wniosku jest 
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czytelna. Odnosząc się do faktu, że także dzięki dotacji z budżetu powiatu odnowiono miejsce 

pamięci księdza Franciszka Huebnera  na cmentarzu parafialnym w Książu Wlkp. radny 

powiedział, że wywołało to duże zainteresowanie wśród lokalnej społeczności i  było powiązane z  

obchodami rocznicy rozstrzelanych mieszkańców w październiku 1939 r. Wyjaśnił, że na terenie 

gminy Książ Wlkp. zawiązała się grupa lokalnych entuzjastów, którą wsparł powiat i możliwe stało 

się odnowienie tego miejsca. 

Przewodnicząca wyraziła nadzieję, że w tym kolejnym pandemicznym roku uda się wszystkim 

organizacjom wydatkować środki i rozliczyć się z dotacji. 

Ad.8 

Radny p. M. Majsner poinformował, że przyszły rok został ogłoszony m.in rokiem Wybickiego, 

a jest to postać dość wyraźnie związana z naszym terenem. Związane  bardziej lub pośrednio są 

także szkoły; Zespół Szkół Ekonomicznych, bo znajduje się na ul. Wybickiego i Liceum 

Ogólnokształcące noszące jego imię. Zwrócił się do pp. Naczelnika Wydziału Oświaty oraz 

Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich, aby zainteresowały wszystkie podmioty okrągłą 

rocznicą związaną z postacią J. Wybickiego. Wyraził nadzieję, że powiat i Komisja Oświaty będą 

o tym fakcie szeroko mówić. 

 

Radny J. Taciak dodał, że Technikum Rolnicze w Grzybnie nosi imię J.Wybickiego. 

 

Pani Naczelnik Wioleta Jastrząbek powiedziała odnośnie obchodów związanych z J.Wybickim, 

że szkoły planują związane z tym wydarzenia. Zespół Szkół Rolniczych przewiduje m.in. konkursy, 

Liceum Ogólnokształcące obchody rocznicowe. Co do pozostałych, kalendarz pracy szkół pokaże 

szczegóły. Odnosząc się do wypowiedzi p. J.Taciaka wyjaśniła, że szkoła ta nie nosi formalnie 

imienia J.Wybickiego, ponieważ  ta sprawa w związku z reorganizacją musiała być jasno określona. 

 

Radny p. M. Majsner zapytał, czy organizacje pozarządowe zgłaszały inicjatywy w tej materii. 

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że jeszcze nie było naboru wniosków. 

Pani Naczelnik W. Jastrząbek dodała, że ogłoszenie roku 2022 rokiem m.in. J.Wybickiego 

nastąpiło zaledwie kilka tygodni temu. 

Nie zgłoszono więcej  spraw do omówienia. Nie zgłoszono wniosków. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, Przewodnicząca Komisji zamknęła obrady 

Komisji o godz. 1245. 

 

 

Protokołowała:  

Magdalena Mulkowska 

 

 

 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty,  

Kultury, Sportu i Rekreacji  

 

Elżbieta Michalska 


